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Protokół   

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 28.05.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 17:00. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Beata Lida  

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk  

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego p. Stanisław 

Piłka. 

 

Przewodniczący Komisji rozpoczął spotkanie witając wszystkich zebranych, po czym 

przypomniał tematykę posiedzenia, która obejmowała: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Sypniewo. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Sypniewo. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

4. Raport o stanie Gminy Więcbork – zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Więcborka wotum zaufania. 

5. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2018 – zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2018. 

6. Sprawy różne. 
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Przewodniczący Komisji przekazał głos Kierownikowi Referatu UM w Więcborku  

p. Michałowi Bąk, który omówił projekty uchwał dotyczące gospodarowanie mieniem gminy 

Więcbork 

 

Na wstępie Kierownik Referatu UM wniósł autopoprawkę do przedłożonych projektów 

uchwał wprowadzając do obydwu paragraf dotyczący wygaśnięcia mocy obowiązującej 

uprzednio podjętych w tej sprawie uchwał. 

Plany posiadają wszystkie wsie znajdujące się na terenie gminy Więcbork. Plany te są 

niezbędne, aby w przyszłości ubiegać się o środki zewnętrzne m.in. z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. W roku bieżącym Gmina zamierza również aplikować o środki 

zewnętrzne, dlatego też wymagana jest aktualizacja przedłożonych planów. Plany Odnowy 

Miejscowości zawierają szereg inwestycji, które na przestrzeni lat zamierza realizować 

Gmina Więcbork, a mają one poprawić byt mieszkańców danej miejscowości. 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Sypniewo 

 

W przypadku tego planu zamierza się wprowadzić zadanie dotyczące budowy placu zabaw w 

miejscowości Sypniewo. Jest to plac zabaw, który ma zostać zmodernizowany przy 

przedszkolu gminnym w Sypniewie. Plac ten ma być ogólnodostępny.  

 

 

b) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zgniłka 

 

W roku 2019 Gmina chciałaby aplikować o środki na budowę budynku gospodarczego  

z wiatą wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną. Inwestycja ta jest zamienna do 

planowanej na początku roku budowy świetlicy wiejskiej w miejscowości Zgniłka. 

 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy jakieś sołectwa skorzystały już ze środków w ramach 

wywoływanych planów odnowy. Sołectwo Lubcza z tego co wie również taki Plan posiada  

i w jego ramach ujęte były inwestycje drogowe. Chciał wiedzieć, czy skoro tak to sołectwo to 

może skorzystać ze środków zewnętrznych  w tym zakresie.  

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że w planach odnowy miejscowości, które posiada 

praktycznie każde sołectwo, zostały wpisane wszystkie inwestycje zgłoszone przez 

mieszkańców. Można ująć to w ten sposób, że plan odnowy, to taki „zbiór pobożnych 

życzeń” mieszkańców danej społeczności. Natomiast trzeba mieć też świadomość tego, że nie 

wszystko to co zostało w tych dokumentach ujęte na pewno zostanie zrealizowane. Po to 

inwestycje zostały tak szeroko wpisane w plany, aby w momencie pojawienia się środków 

zewnętrznych z których Gmina może skorzystać, dedykowanych inwestycji o konkretnym 

charakterze i wpisanej w Plan, Gmina mogła sięgnąć po te środki i takie zadanie zrealizować. 

Jeżeli przedsięwzięcie nie byłoby wpisane w plan, skorzystanie ze środków zewnętrznych 

byłoby w takim przypadku niemożliwe. Dlatego też plany odnowy zawierają różne inwestycje 

zgłoszone przez mieszkańców,  które w momencie pojawienia się określonych programów, 

konkursów w ramach środków zewnętrznych, mogą zostać sfinalizowane. Odnosząc się 

bezpośrednio do zapytania radnego Burmistrz wskazał, że w planach oczywiście są też 

wpisane drogi, ale plan to nie konkretny program, który jest literalnie związany z danymi 
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środkami unijnymi. Gmina Więcbork korzysta z tych środków unijnych na bieżąco, realizując 

to co się pojawia, jeżeli chodzi o ogłoszone konkursy. Na przestrzeni poprzedniej kadencji  

w ramach środków zewnętrznych unijnych na dróg, ogłoszono konkursy Pierwszy w roku 

2015 i drugi w roku 2018 z rozstrzygnięciem tego drugiego pod koniec marca 2019r. 

Proponowane na posiedzeniu Komisji zmiany w planach odnowy są odpowiedzią na konkurs 

ogłoszonych przez Lokalną Grupę Działania  w sferze małej infrastruktury na terenach 

wiejskich tj. z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

 

Radny Jan Antczak zastanawiał się skąd kwota 100.000,00 zł na budowę placu zabaw, sam 

swego czasu realizował podobną inwestycje na terenie sołectwa Runowo za dużo mniejszą 

kwotę i też się to udało zrobić. 

 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że w tej chwili Gmina odchodzi od realizacji placów  

z materiałów drewnianych, a skłania się bardziej ku tworzywom sztucznym. Kwota wynika  

z ilości elementów wyposażenia placu zabaw, które będą montowane na danym placu zabaw  

i rodzaju zastosowanego podłoża. Rodzaj tworzywa oraz ilość elementów decyduje o takiej 

nie innej kwocie realizacji. 

 

Burmistrz Więcborka dodał, że zmiana technologii budowy placów zabaw wynika  

z kosztów, jakie Gmina musi ponosić na konserwację drewnianych placów zabaw oraz ich 

naprawę. 

 

Z sali wyszła radna Brygida Migawa /obecnych 11 radnych/ 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektów 

uchwał. 

 

w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Sypniewo 

 

obecnych 11 radnych 

 

opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Radna Brygida Migawa powróciła na salę posiedzeń /obecnych 12 radnych/ 

 

w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zgniłka 

 

obecnych 11 radnych 

 

opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W tym punkcie porządku obrad Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk przedstawił 

również radnym do zaopiniowania wniosek mieszkańca gminy Więcbork w sprawie 

możliwości zakupu działki nr 239 w Więcborku. Mieszkaniec zwraca sie w tej sprawie, gdyż 

zamierza wybudować w tej części miast budynki wielorodzinne w zamian zamierza przekazać 

gminie  część działki 239 w celu wykorzystania jej na parking dla mieszkańców. Pan Bąk 

przypomniał, że działka o której mowa we wniosku, jest działką Skarbu Państwa, która 

Gmina Więcbork w roku 2018 uchwała chciała przejąć nieodpłatnie, a teren ten przeznaczyć 

pod parking – polepszenie komunikacji w tej części miasta. W miedzy czasie wnioskodawca 
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nabył działki sąsiednie od osób fizycznych w celu realizacji wspomnianej inwestycji. 

Lokalizacji dotyczy terenów przy ul. Targowej w Więcborku /radnym przedłożona została 

wizualizacja planowanego przedsięwzięcia/. 

 

Burmistrza Więcborka wskazał, że Gmina Więcbork od wielu lat stara się przejąć od 

Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa działkę o nr 239. W tej chwili 

jest to już na etapie pozytywnego ustosunkowania się do KOWR, co do przekazania ww. 

nieruchomości. Działka przylega bezpośrednio do ulicy Targowej i zgodnie z wcześniejszymi 

zamierzeniami Gmina chciała utworzyć tam dodatkowe miejsca parkingowe, które byłyby  

w tym miejscu szczególnie dogodne w dni targowe. Kiedy pojawił się u niego mieszkaniec  

z wizją rozwoju tegoż miejsca, jednej strony ucieszył się z możliwości zagospodarowania 

tego póki co mało estetycznego zakątka, z drugiej strony wiedział, że jest przeszkoda, która 

musi zostać rozwiązana, by w ogóle zacząć działania. Problem polega na tym, że jeżeli Gmina 

przejmie nieruchomość nr 239, to przez okres dziesięciu lat nic nie może z ta działką robić tj. 

zbyć, podzielić itp. Natomiast sama działka nr 240 jest zbyt wąska żeby inwestor mógł tam 

cokolwiek posadowić. Ponieważ Gmina wcześniej starała się o przejęcie działki, właściciel tj. 

KOWR i tak zwróciłby się do Gminy z zapytaniem, czy ta rezygnuje z przejęcia. Dopiero po 

rezygnacji Gminy, inwestor mógłby zacząć starania o jej zakup. Z racji opcji bezpośredniego 

nabycia nieruchomości przez inwestora od KOWR i faktu, iż Burmistrz nie chciałby 

rezygnować z możliwości zagospodarowania części działki 239 na miejsca parkingowe, 

rozmawiając z wnioskodawcą zastrzegł, że jeżeli ten nabędzie działkę, chciałby, być może  

w formie aktu notarialnego, zapewnienia że cześć z niej, bezpłatnie przekazałby Gminie 

Więcbork. Burmistrz przedstawiając radnym sprawę chciał poznać opinie Komisji  

w przedmiotowej kwestii. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad w kwestii aprobaty radnych dla dalszych 

działań Burmistrza w kwestii zabezpieczenia interesu Gminy Więcbork przy transakcji 

nabycia działki przez wnioskodawcę. 

 

Obecnych 12 radnych  

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Jako kolejny rozpatrzono punkt dotyczący zaopiniowania projektów uchwał finansowych 

Gminy Więcbork. Projekty omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.27.2019 z dnia 25 kwietnia 2019r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80103 o kwotę 129.076,00 zł oraz w rozdz. 

80104 o kwotę 224.480,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w 2019r. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0970 o kwotę 1.425,00 zł  

w związku ze zwrotem do producenta palet euro jakie były zakupione wraz z kostką 

betonową w ur. Środki te zwiększą plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 §4270 

(zakup usług remontowych). 
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3. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 70005 w §0470 o kwotę 1.000,00 zł w związku  

z zawartą umową o ustanowienie służebności drogi gminnej dla firmy realizującej inwestycje 

własne w Runowie Kraj. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 70005 w §0950 o kwotę 1.047,00 zł  

w związku z wpływem odszkodowania od ubezpieczyciela za szkody w lokalu komunalnym. 

Środki z odszkodowania przeznacza się na zakup materiałów do likwidacji szkody tj. rozdział 

70005 §4210. 

5. Zmiany w planie dochodów (§2330) i wydatków (§4210) budżetowych w rozdz. 80101  

o kwotę 650,00 zł dokonano na podstawie umowy dotacyjnej nr UM_ŚG.273.4.103.2019  

z dnia 12.04.2019 r. Gmina Więcbork podpisała z Województwem Kujawsko-Pomorskim 

w/w umowę w ramach której udziela się Gminie dotacji na sfinansowanie wydatków 

związanych z przygotowaniem pracy konkursowej w ramach konkursu pn.: „Ekologiczny 

edukator szkolny – II Edycja 2019” realizowanego w ramach projektu pn.: „Edukacja 

społeczności zamieszkującej obszary chronione województwa kujawsko-pomorskiego. Lubię 

tu być … na zielonym”. 

6. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90095 w §2460 o kwotę 32.800,00 zł z uwagi na 

środki z WFOŚiGW, jakie Gmina otrzyma na realizację przedsięwzięcia pn. „Ed-Ek  

w przedszkolu” Po stronie wydatków w planie finansowym w §4170 ujęta została kwota 

2.000,00 zł, w §4300 – kwota 2.800,00 zł i w §4210 kwota 28.000,00 zł. 

7. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 75011§2360 o kwotę 3,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

- 75023§0830 o kwotę 266,00 zł (wpływy za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny punkt 

pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa), 

- 75023§0940 o kwotę 480,00 zł (wpływy ze zwrotu kosztów postępowań sądowych  

z 2018r.), 

- 75023§0690 o kwotę 1.050,00 zł (wpływ opłaty w związku z egzekucja obowiązku 

szkolnego), 

- 75085§0970 o kwotę 2.400,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75615§0340 o kwotę 1.560,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

- 75616§0500 o kwotę 41.400,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 80101§0670 o kwotę 50,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w placówkach 

oświatowych), 

- 80101§0840 o kwotę 345,00 zł (wpływy ze sprzedaży złomu), 

- 85202§0970 o kwotę 600,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu 

pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85203§0970 o kwotę 15,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 85219§0940 o kwotę 50,00 zł (wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych – zwrot nienależnie pobr. 

składek na ubezpieczenie zdrowotne), 

- 85502§2360 o kwotę 10.000,00 zł i 85503§2360 o kwotę 2,00 zł (dochody JST związane  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

- 90001§0830 o kwotę 400,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej dla ZGK 

Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego bądź przyjęcie do planu nowych 

pozycji dochodów. 

8. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 60016: 
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- w §4170 zwiększa się plan o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie 

przeglądów dróg lokalnych, konserwacji fontanny oraz wykonania dokumentacji organizacji 

ruchu drogowego na drogach gminnych, 

- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 15.000,00 zł na wykonanie remontów i napraw 

przepustów drogowych w Pęperzynie i Dorotowie, 

- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 60.000,00 zł na wykonanie remontów nawierzchni 

bitumicznych na drogach w Jeleniu, w Sypniewie i w Więcborku na ul. Krajeńskiej. 

- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 870.000,00 zł na wykonanie częściowych remontów 

dróg gminnych w Więcborku, tj. część ul. Strzeleckiej, część ul. Słonecznej i część  

ul. Dworcowej. Dotychczas realizacja robót drogowych w/w odcinków zaplanowana była  

w ramach wydatków inwestycyjnych. Jednak ponowna weryfikacja zaplanowanych działań 

potwierdziła możliwość zakwalifikowania zaplanowanego zakresu do kategorii remontów. 

Stąd zmniejszenie planu w §6050 o 870.000,00 zł, 

- w §4300 zmniejsza się plan o kwotę 30.000,00 zł w celu realizacji zadań opisanych 

powyżej, 

- w §6050 zwiększa się plan w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa części drogi 

gminnej nr 020217C na odcinku Zabartowo - Puszcza (odcinek 1 km w technologii masy 

bitumicznej)” o kwotę 66.400,00 zł z uwagi na aktualizacje kosztorysu. 

9. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdz. 75702 w §8110 o kwotę 268.544,00 zł  

z uwagi na utrzymujący się trend niższych stóp procentowych i niższe koszty obsługi 

zadłużenia. 

10. Dokonano rozwiązania części rezerwy ogólnej (rozdz. 75818§4810) na kwotę 60.000,00 

zł w celu sfinansowania zadania inwestycyjnego opisanego w pkt. 7 uzasadnienia. 

11. W planie wydatków inwestycyjnych, w rozdziale 80101 w §6050 wprowadza się nowe 

zadanie inwestycyjne pn.: „ Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole 

Podstawowej nr 1 w Więcborku” na kwotę 1.000,00 zł, celem wykonania ekspertyzy 

ornitologicznej. Roboty budowlane rozpoczną się w 2020r. 

12. W dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt. 11 uzasadnienia oraz w rozdziale 85401, 

dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

13. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 140.000,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

14. W rozdz. 85415 w §3260 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 353.556,00 zł 

w celu sfinansowania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

15. W rozdziale 85506 w planie wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Budowa placu 

zabaw przy Klubie Dziecięcym w Więcborku w ramach projektu Więcborski Maluszek” 

zwiększa się plan o kwotę 18.000,00 zł celem sfinansowania uzgodnień i nadzoru Orange 

oraz objęcia i sfinansowania całości ogrodzenia przy placu zabaw. 

16. W rozdziale 90015 w §4300 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 1.190,00 zł 

celem sfinansowania procedury przygotowania dokumentacji przetargowej na dostawę energii 

elektrycznej w 2020r. 

17. W zadaniu inwestycyjnym w rozdziale 92695 w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa mola 

przy promenadzie, fontanny pływającej na Jeziorze Więcborskim oraz infrastruktury 

towarzyszącej” zwiększa się o kwotę 400.000,00 zł celem wykonania dodatkowych 

wzmocnień mola. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
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Radny Stanisław Wegner  chciał wiedzieć z czego wynika potrzeba zwiększenia kwoty na 

budowę mola przy promenadzie w Więcborku. Pytał, czy wykonawca nie wykonał wcześniej 

odpowiednich badań głębokościowych, określających jakiej długości winny być pale. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że zmiana w planie finansowym dotyczącym budowy 

mola jest konsekwencją tego, co działo się od momentu opracowania dokumentacji.  

To właśnie dokumentacja kosztorysowa decyduje o zakresie prac, jaki będzie wykonywany. 

Zlecona dokumentacja winna być wykonana zgodnie ze znajomością sztuki. Dokumentacja 

zlecana była w drugiej połowie roku /trzeci, bądź czwarty kwartał roku/ z terminem 

wykonania do końca roku. Wykonawca zwrócił się do Gminy z pismem informującym, iż  

z uwagi na warunki atmosferyczne i nie możność znalezienia odpowiedniej firmy, która 

wykonałaby szczegółowe badania dna jeziora, przeprowadzona została tylko cześć pomiarów. 

Zobowiązał się jednocześnie do przeprowadzenia badań szczegółowych już w momencie 

wyłonienia wykonawcy, kiedy pojawi się taka potrzeba. W trakcie realizacji zadania okazało 

się, że zachodzi konieczność wykonania takowych badań, będących w gestii kosztorysanta  

i zostały one zrobione. 

 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku p. Michał Bąk mówił, że 

opracowując dokumentację techniczną projektant wykonał badanie gruntu, ale z uwagi na 

warunki atmosferyczne  nie był w stanie dokonać badań szczegółowych z tzw. odwiertami  

z wody tj. z łodzi bądź tratwy (przeprowadzić sondowanie 50m od nabrzeża). Badania zostały 

przeprowadzone w związku z powyższym jedynie przy samym nabrzeżu. Po badaniu okazało 

się, że grunt stabilny, nośny, jest na głębokości ok. 2,70m., poza tym nabrzeże jest 

ewentualnie nośne. Na podstawie tych ogólnych badań projektant sporządził projekt  

i wyliczył długość pali, które przewidywały wielkość 11,80m dla najdłuższego pala. Po 

pierwszym palowaniu, pal został wchłonięty w muł zalegający na dnie jeziora. Podczas wizji 

lokalnej najdłuższy pal, który miał być zabijany na wysokości 50m od nabrzeża został zabity  

już na wysokości 5m od nabrzeża. Zwrócono się do projektanta, który zgodnie z tym, co 

powiedziała wcześniej Skarbnik Gminy, miał na uwadze to, że przeprowadzone przez niego 

wcześniej badania nabrzeża, mogą być nie do końca wiarygodne. Okazało się, że jezioro 

Więcborskie jest mocno zamulone, a warstwa namułu nienośnego wynosi 10m. Żeby przebić 

się przez warstwę namułu, najdłuższy słup, który będzie wbity w odległości 50m od nabrzeża 

jeziora Więcborskiego, wynosić będzie nie 11,80m, a 21,80m. Taka długość pozwoli uzyskać 

prawidłową nośność słupa. Kwestia, czy inwestycja mogła być przełożona kolejny rok, jest 

dyskusyjna z uwagi na to, że trzeba było aplikować o środki zewnętrzne i zrobić to w 

odpowiednim czasie, a do tego elementem niezbędnym była dokumentacja techniczna. 

 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że uważa iż w tym momencie nie ma opcji, by z inwestycji 

się wycofać, chociażby uwagi na karę, jaką Gmina musiałaby wypłacić się wykonawcy. 

Oczywiście 400.000,00 zł nie jest mała kwotą, pytanie tylko, czy to już będzie ostateczna 

cena. 

 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku p. Michał Bąk zapewnił, że tak. 

Największym problemem było w przypadku tego przedsięwzięcia wbicie pali. Dalsze prace, 

to już tylko kosmetyka i wykończenie. W trakcie prac projektant zgodnie z wcześniejszym 

zapewnieniem, znalazł specjalistyczną firmę i na własny koszt, specjalistyczną sondą 

wykonano pięć odwiertów wzdłuż projektowanego mola. Te odwierty spowodowały ponowne 

przeliczenie nośności słupów i określenie ich właściwych długości.  
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Radny Jan Antczak przyznał, że rozumie wątpliwości radnego Wegnera, ale sam był za 

wykonaniem tej inwestycji i tak też głosował. Być może, gdyby te odwierty zrobiono 

wcześniej ta inwestycja kosztowałyby 500.000,00 zł więcej.  

 

Radna Dorota Wnuk zapytała, skąd pochodzić będą środki na sfinansowanie brakującej 

kwoty. 

 

Skarbnik Gminy podała ponownie, że utrzymujące się niskie stopy oprocentowania dają 

możliwość uwolnienia kwoty planu finansowego zabezpieczoną na obsługę długu. Ponadto 

rozwiązana zostaje część rezerwy ogólnej. Kwota zwiększenia dochodów i wydatków jest 

taka sama, nie odbywa się to kosztem zwiększenia planowanego deficytu. 

 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że nie czuje żadnej satysfakcji z faktu, iż taka kwota musi 

zostać dodatkowo zabezpieczona na wykonanie tej inwestycji. Nie można jednak „schować 

głowy w piasek”  i powiedzieć, że nie ma problemu tylko trzeba mu zaradzić. Nie jest to mała 

kwota i co do tego oczywiście zgadza się z radnymi, pomimo tego woli te środki znaleźć  

i wykonać inwestycję prawidłowo, niż byle jak i później mieć problemy z rzeczywistym 

fachowym wykonawstwem. Trzeba też mieć na uwadze to, że wykonawca ma prawo pójść do 

sądu, jeżeli Gmina odstąpi od wykonania zadania. Wydaje się zatem, że podjecie w tej chwili 

decyzji o zwiększeniu finansowania tej inwestycji, żeby była ona dobrze wykonana jest 

rozsądniejszym rozwiązaniem, niż zaniechanie wykonania zadnia. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaoponowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmiany w WPF dotyczą głownie danych za 2019r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, w załączniku przedsięwzięć dokonano 

następujących zmian: 

1. w przedsięwzięciu „pomoc Sąsiedzka na terenie gminy Więcbork” dokonano aktualizacji 

limitów wydatków w latach 2019-2020 w związku z przyjętym do budżetu 

dofinansowaniem realizacji tego zadnia z budżetu UE, 

2. wprowadza się nowe zadanie pn.: „Centrum Aktywności Seniora”. Projekt realizowany 

będzie z dofinansowaniem z budżetu UE w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. Przedsięwzięcie 

ujęte zostało w planach finansowych na lata 2019-2020 z limitem wydatków wynoszącym 

odpowiednio 64.940,15 zł i 26.880,00 zł w całości pokryty dofinansowaniem z budżetu  

UE, 

3. w przedsięwzięciu pn.: „Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

niemieszkalnego, służącego jako magazyn na Centrum Aktywności Lokalnej  

w Więcborku” zaktualizowano limit wydatków  w 2020r. do wartości będącej sumą 

wszystkich kosztów. Dodatkowo, po stronie dochodów oprócz dofinansowania ze 
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środków UE ujęta została dotacja z Budżetu Państwa  na realizację tego zadania  

w wysokości 10% kosztów kwalifikowanych tj. 278.500,00 zł 

4. w zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 1 

w Więcborku” wprowadza się limit wydatków na 2019r. w wysokości 1.000,00 zł celem 

wykonania ekspertyzy ornitologicznej. 

Wprowadzenie powyższych zadań do realizacji w systemie dwuletnim wymusiło potrzebę 

korekty danych w lata 2019-2020 w zakresie dochodów i wydatków bieżących na programy  

i projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 

i 3 ustawy o finansach publicznych. 

Uwag nie było 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Przewodniczący Komisji ogłosił pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Burmistrz Więcborka przedstawił radnym Raport o stanie Gminy Więcbork 

 

Raport stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu i dostępny jest na stronie BIP 

Gminy Więcbork oraz do wglądu w biurze RM w Więcborku.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Wegner nawiązując do informacji dotyczącej remontu budynku kościoła przy  

ul. Rybackiej pytał, jakie są plany względem tego budynku i jakie rozwiązania techniczne 

dotyczą wnętrza budowli. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że opracowany Program Rewitalizacji zdiagnozowała 

dwa obszary znajdujące się na terenie gminy Więcbork, które będą podlegały  rewitalizacji tj. 

Więcbork - Śródmieście, w tym m.in. budynek kościoła znajdujący się przy ul. Rybackiej. Są 

już dokumenty planistyczne i projekty i w tym roku Gmina będzie aplikowała o stosowne  

w tym względzie środki. Zgodnie z projektem w środku budynku wybudowane zostanie piętro 

dla lepszego zagospodarowania obiektu, na zewnątrz patrząc od strony ulicy Rybackiej, po 

prawej stronie miedzy kościołem a budynkiem dobudowany zostanie hol razem z klatką 

schodową umożliwiającą wejście na piętro. Rozbudowa pójdzie również w kierunku jeziora 

na terenie gruntu należącym do Gminy Więcbork. W budynku znajdzie się również przestrzeń 

do prowadzenia zajęć z małymi dziećmi. Sama bryła budynku będzie pełniła szereg funkcji tj. 

funkcję wystawienniczą, miejsce do organizowania koncertów, przedstawień itp. Działalność 

obiektu musi być powiązana ściśle z tym wynikającymi z Programu Europejskiego Funduszu 

Społecznego tzn. m.in. działaniami mającymi w zamyśle przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu. Temat modernizacji zagospodarowania tego budynku przewijał się wielokrotnie 

w przeciągu ostatnich lat i były tez różne wizje dotyczące jego funkcjonowania. Cieszy fakt, 

że udało się powrócić do sprawy z możliwością sięgnięcia po środki zewnętrzne  

i zrealizowania zamierzeń.  
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka wotum zaufania. 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Z obrad ubył radny Jan Antczak /obecnych 11 radnych/ 

 

Następnie Komisji wysłuchała  sprawozdania Burmistrza Więcborka dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, oraz sprawozdań 

finansowych jednostek gminnych za rok 2018, które omówiła Skarbnik Gminy Więcbork 

p. Alina Kruk. 

Dokumenty przedłożone zostały radnym z odpowiednim wyprzedzeniem, dlatego też 

Skarbnik Gminy omawiając powyższe odniosła się do ich najważniejszych parametrów 

wykonania budżetu.  

 

Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XXXIX/302/2017 z dnia 20 

grudnia 2017r. na dzień 01.01.2018 r. po stronie dochodów wynosił: 57.133.125,00 zł., a po 

stronie wydatków: 59.349.625,00 zł. Natomiast po zmianach na dzień 31.12.2018 r. – 

dochody wyniosły: 57.945.270,67 zł., wydatki zaś wyniosły: 58.945.270,67 zł. Zaplanowany 

deficyt budżetu na dzień 01.01.2018 r. wynosił: 2.216.500,00 zł. W analizowanym okresie 

deficyt został zmniejszony uchwałą nr II/17/2018 z dnia 28 listopada 2018r. do kwoty 

1.350.000,00 zł. Natomiast uchwałą Rady Miejskiej w Więcborku nr III/20/2018 z dnia 19 

grudnia 2018r. uchwalony został ostatecznie deficyt na poziomie 1.000.000,00 zł. Źródłem 

sfinansowania planowanego deficytu są przychody pochodzące z nadwyżki budżetowej z lat 

ubiegłych. 

 

Plan dochodów w 2018 r. zwiększył się o kwotę 812.145,67 zł/ 
 

Plan wydatków w 2018 r. zmniejszył się o kwotę 404.354,33 zł 

 

Na dzień 31.12.2018 r. budżet gminy zamknął się nadwyżką w wysokości 2.120.740,21 zł. 

 

Dochody majątkowe wykonano w wysokości 3.153.492,72 zł. Plan finansowy został 

zrealizowany w 104,91%. 

 

Dochody bieżące wykonano w wysokości 55.924.910,54 zł. 

 

Wykonane wydatki majątkowe stanowią 12,22% wydatków wykonanych ogółem i 92,74% 

założonego planu na wydatki inwestycyjne. Realizacja zaplanowanych inwestycji przebiegła 

prawidłowo. Wszystkie zostały wykonane. Tylko w przypadku jednego zadania płatność za 

nie została przesunięta na 2019r. Dotyczy to zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej  

nr 020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi 

kategorii powiatowej.”. Przyczyną tej sytuacji jest fakt, iż Gmina ubiega się o dofinansowanie 

tego zadania z budżetu UE. W dniu 28.03.2019 r. została podpisana umowa na  finansowanie 

tego zadania.  
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Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na 

te zadania. Zaplanowane zadania zostały zrealizowane. Dotacje zostały rozliczone, a  

niewykorzystane kwoty zwrócone w terminie. 

 

Realizacja zawartych porozumień przebiegła prawidłowo. Udzielona pomoc finansowa  

i dotacja wydatkowana była zgodnie z przeznaczeniem. Również rozliczenie wydatkowanych 

środków nastąpiło w terminie. Wyjątek stanowi dotacja w rozdziale 75095 dotycząca 

realizacji projektu „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0”. Pierwotnie plan wydatków w zakresie 

dotacji został zrealizowany i środki zostały przekazane do Województwa Kujawsko-

Pomorskiego jako Lidera projektu. Lider jednak nie zrealizował tego zadania w ur. i środki 

zostały zwrócone do Gminy. 

 

Niski % wykonania planu finansowego w zakresie wydatków bieżących wynika z faktu, 

iż w 2018r. Gmina Więcbork otrzymała dotację z Funduszu Promocji Kultury w ramach 

programu „Wspieranie opieki nad miejscami pamięci i trwałymi upamiętnieniami w kraju”  

z przeznaczeniem na remont kaplicy i terenu przyległego miejsca pamięci narodowej  

w Karolewie (wydatki realizowane były w rozdziale 92195). W związku z powyższym nie 

było potrzeby wydatkowania całości środków zabezpieczonych w tym rozdziale. Środki  

z dotacji w kwocie 2.000,00 zł wydatkowano zgodnie z przeznaczeniem i rozliczono. 

 

Skutki obniżenia stawki podatku od nieruchomości przez Radę Miejska w 2018 r. wyniosły 

1.098.446,00 zł.  

Skutki obniżenia stawki podatku rolnego i leśnego przez Radę Miejska w 2018 r. nie 

wystąpiły. 

 

Skutki z tytułu obniżenia stawki podatku od środków transportowych przez Radę Miejską 

w 2018 r. wyniosły 75.664,26 zł. 

 

Dane odnośnie ilości i rodzaju zastosowanych ulg ustawowych, umorzeń podatku, odroczeń 

terminów płatności oraz zastosowania pomocy w rozłożenia płatności na raty. 

1. Umorzenia zaległości podatkowych osobom fizycznym w 2018r. - łącznie złożonych 

zostało 31 wniosków. Pozytywnie rozpatrzono 9 wniosków na łączną kwotę 14.910,03 zł: 

a) 19 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku rolnego – pozytywnie rozpatrzono 4 

wnioski (kwota umorzenia 2.689,00 zł). Negatywnie rozpatrzono 3 wnioski, natomiast bez 

rozpatrzenia pozostało 12 wniosków, 

b) 8 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku od nieruchomości. – pozytywnie 

rozpatrzone zostały 3 wnioski (kwota umorzenia 9.905,03 zł). Negatywnie rozpatrzono 2 

wnioski natomiast bez rozpatrzenia 

pozostawiono 3 wnioski. 

c) 2 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku leśnego - pozytywnie rozpatrzony został 

1 wniosek (kwota umorzenia 6,00 zł). Negatywnie rozpatrzono 1 wniosek. 

d) 2 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku od środków transportowych – 

pozytywnie rozpatrzony został 1 wniosek na kwotę 2.310,00 zł, natomiast 1 wniosek pozostał 

bez rozpatrzenia. 

Umorzono odsetki na łączną kwotę 4.755,00 zł. 

2. Umorzenia zaległości podatkowych osobom prawnym w 2018 r. – łącznie wpłynęły 4 

wnioski, z czego: 

1 wniosek został rozpatrzony pozytywnie na kwotę 852,00 zł, natomiast 3 wnioski zostały 

rozpatrzone negatywnie. 

3. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom fizycznym 
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w 2018r.: 

- 11 wniosków rozpatrzono pozytywnie, 

- 5 wniosków rozpatrzono negatywnie, 

- 4 wnioski pozostawiono bez rozpatrzenia, 

a) w podatku rolnym: 

- pozytywnie rozpatrzono 5 wniosków na wartość 6.425,70 zł, 

- negatywnie rozpatrzono 1 wniosek, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 1 wniosek, 

b) w podatku od nieruchomości: 

- pozytywnie rozpatrzono 6 wniosków na wartość 17.822,11 zł, 

- negatywnie rozpatrzono 3 wnioski, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 3 wnioski, 

c) w podatku leśnym: negatywnie został rozpatrzony 1 wniosek, 

d) w podatku transportowym: brak wniosków. 

W/w pomocą objęto odsetki na kwotę 351,00 zl. 

4. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom prawnym w 2018r. – 

bez rozpatrzenia pozostawiono 2 wnioski. 

Dane dotyczące odroczeń i rozłożenia na raty podatku osobom fizycznym nie pokrywają się z 

danymi wykazanymi w sprawozdaniu RB-27S za 2018r. Powyżej ujęte zostały wszystkie 

wnioski, które zostały rozpatrzone w 2018r. Natomiast w sprawozdaniu uwzględniono 

jedynie te ulgi, których realizacja (płatność) przebiegać będzie po wskazanym w dokumencie 

okresie sprawozdawczym tj. po 31 grudnia 2018r. 

W celu ściągnięcia zaległości prowadzone jest postępowanie egzekucyjne. Na zaległości 

systematycznie wysyłane są upomnienia, a także wystawiane są tytuły wykonawcze. 

Realizacja tytułów przez poborcę skarbowego i komornika przebiega powoli. W 2018r. 

wysłano upomnienia: 

- na osoby fizyczne w ilości 1.346 na kwotę 1.046.397,35 zł., 

- na osoby prawne w ilości 10 na kwotę 67.973,95 zł., 

- dla zaległości podatkowych od środków transportu w ilości 18 na kwotę 83.502,43 zł. 

W 2018r. wystawiono tytuły wykonawcze: 

- na osoby fizyczne w ilości 162 na kwotę 1881.022,56 zł., 

- na osoby prawne w ilości 0 na kwotę 0,00 zł, 

- dla zaległości podatkowych od środków transportu w ilości 3 na kwotę 6.385,00 zł. 

 

Stan wykonania inwestycji w 2018 r. przedstawia się następująco: 

1. Budowa sieci wodociągowej relacji: Sypniewo - Lubcza, gm. Więcbork – zadanie 

zostało zrealizowane, 

2. Przebudowa istniejącej sygnalizacji świetlnej i wprowadzenie detekcji ruchu 

pojazdów na 

skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 189 w miejscowości Więcbork (ul. Złotowska)  

z drogą gminną (ul. Dworcowa) - pomoc finansowa została przekazana, środki w umownym 

terminie zostały rozliczone, 

3. Budowa chodnika przy drodze powiatowej w Zakrzewku i Borzyszkowie - pomoc 

finansowa została przekazana, środki w umownym terminie zostały rozliczone, 

4. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo - Borzyszkowo na odcinku 

Lubcza - Borzyszkowo - pomoc finansowa została przekazana, środki w umownym terminie 

zostały rozliczone, 

5. Przebudowa drogi publicznej kategorii powiatowej nr 1129C relacji Sępólno Kraj. – 

Nowy Dwór – Więcbork na odcinku Nowy Dwór – Więcbork - pomoc finansowa została 

przekazana, środki w umownym 
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6. Przebudowa drogi wraz z odwodnieniem - ul. Strzelecka w Więcborku II etap – 

zadanie zostało zrealizowane, 

7. Budowa drogi wraz z odwodnieniem ul. W. Łokietka w Więcborku – zadanie zostało 

zrealizowane, 

8. Budowa drogi we wsi Zabartowo – zadanie zostało zrealizowane, 

9. Budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kr. – zadanie zostało 

zrealizowane, 

10. Modernizacja chodnika we wsi Sypniewo – zadanie zostało zrealizowane, 

11. Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku Zabartowo - Puszcza - 

odcinek drogi długości 1000 m w km 1+649,59 - 2+649,56 – zadanie zostało zrealizowane, 

12. Przebudowa drogi - ul. Górna w Więcborku – zadanie zostało zrealizowane, 

13. Przebudowa drogi wraz z odwodnieniem - ul. Runowska w Wituni, gm. Więcbork 

(dokumentacja techniczna) - zadanie zostało zrealizowane, 

14. Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz 

skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej – zadanie zostało zrealizowane 

jednak termin zapłaty za wykonanie zadania został przesunięty na 2019r. w związku ze 

złożeniem przez Gminę jeszcze w sierpniu 2018r. wniosku o dofinansowanie realizacji 

zadania z budżetu UE. Na dzień sporządzenia niniejszej informacji potwierdzony jest fakt 

otrzymania przez Gminę tego dofinansowania, 

15. Przebudowa ul. Stary Rynek w Więcborku z kostki brukowej II etap - zadanie zostało 

zrealizowane, 

16. Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej w ciągu 

ul. Pomorskiej na osiedlu Piastowskim w Więcborku oraz przebudowa skrzyżowania z 

ul. Gdańską – zadanie zrealizowane, 

17. Wykup gruntów – w ur. pojawiła się jedynie potrzeba nabycia gruntów w drodze 

zamiany, 

18. Utwardzenie terenu przy Cmentarzu Komunalnym w Więcborku – zadanie zostało 

zrealizowane, 

19. Zakup i montaż systemu bezprzewodowego "Deputy ARS" do wspomagania 

głosowania dla Radnych Rady Miejskiej w Więcborku – zadanie zostało zrealizowane, 

20. Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego 

na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne 

wraz z budową parkingu – – zadanie zostało zrealizowane, 

21. Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0. – zadanie realizowane w partnerstwie z Urzędem 

Marszałkowskim w Toruniu. Wydatki majątkowe zaplanowane na 2018r. zostały 

zrealizowane, 

22. Dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie 

Kraj.– środki na Fundusz Celowy Policji zostały przekazane zgodnie z zawartym 

porozumieniem i rozliczone, 

23. Zakup samochodu pożarniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pęperzynie – 

zadanie zostało zrealizowane, 

24. Budowa zbiornika bezodpływowego przy Szkole Podstawowej w Zakrzewku – 

zadanie zostało zrealizowane, 

25. Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork - Szkoła 

Podstawowa w Zakrzewku – zadanie zostało zrealizowane, 

26. Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork - Szkoła 

Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi w Jastrzębcu – zadanie zostało zrealizowane, 

27. Zakup i montaż pieca c.o. na paliwo stałe o mocy 150 kW z podajnikiem 

automatycznym do Szkoły Podstawowej w Runowie Kraj. – zadanie zrealizowane, 
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28. Zakup microbusu 9-osobowego dla uczestników Środowiskowego Domu 

Samopomocy oraz dla uczestników Klubu Samopomocy "Domek" w Więcborku  

z możliwością przewożenia osób na wózkach inwalidzkich – zadanie zostało zrealizowane, 

29. Zakup serwera do obsługi systemów dziedzinowych dla Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku – zadanie zostało zrealizowane, 

30. Budowa kanalizacji sanitarnej w ciągu ul. B. Krzywoustego i Mieszka I  

w Więcborku – zadanie zostało zrealizowane, 

31. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 Stycznia oraz części ul. 

Wyzwolenia w Więcborku – w planie inwestycyjnym na ten rok pozostały jedynie środki na 

wykonanie aktualizacji kosztorysu i studium wykonalności (zadanie wykonane); roboty 

budowlane ujęte zostały w planach finansowych 2019r., 

32. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie -  

w planie inwestycyjnym na ten rok pozostały jedynie środki na wykonanie aktualizacji 

kosztorysu i studium wykonalności (zadanie wykonane); roboty budowlane ujęte zostały  

w planach finansowych 2019r., 

33. Dofinansowanie do wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi na terenie 

Gminy Więcbork – zadanie zostało zrealizowane, 

34. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork – zadanie zostało 

zrealizowane, 

35. Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ul. Zamkowej w Więcborku – zadanie zostało 

zrealizowane, 

36. Dofinansowanie do budowy studni wierconych – zadanie zostało zrealizowane, 

37. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – zadanie zostało 

zrealizowane, 

38. Zakup i montaż pieca c.o. w budynku świetlicy wiejskiej w Jastrzębcu (piec o mocy 

23KW)  – zadanie zostało zrealizowane, 

39. Zakup i montaż pieca c.o. w budynku Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie (piec  

o mocy 30KW z podajnikiem) - – zadanie zostało zrealizowane, 

40. Dostawa i montaż "Ławki Niepodległości" oraz montaż wyposażenia elektrycznego 

i multimedialnego – zadanie zostało zrealizowane, 

41. Remont kaplicy i terenu przyległego miejsca pamięci narodowej w Karolewie – 

zadanie zostało zrealizowane, 

42. Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie, obręb Śmiłowo 

– zadanie zostało zrealizowane, 

43. Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą – w planie inwestycyjnym na ten rok pozostały jedynie środki na zakup 

dziennika budowy (zadanie wykonane); roboty budowlane ujęte zostały w planach 

finansowych 2019r., 

44. Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork – 

zadanie zostało zrealizowane terminie zostały rozliczone. 

Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 10.090.972,70 zł, w tym 

wymagalne 4.649.470,80 zł. Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Więcborku dotyczą funduszu alimentacyjnego i ich windykacja 

powierzona została komornikowi sądowemu. Wyjaśnienia dotyczące rodzaju i ściągalności 

należności wymagalnych Urzędu Miejskiego w Więcborku omówione zostały w części 

dotyczącej działu 756. Windykacja dochodów z tytułu czynszów komunalnych (głównie 

czynszów za lokale mieszkalne) powierzona została zarządcy nieruchomości tj. ZGK Sp.  

z o.o. w Więcborku. Systematycznie dokonywana jest weryfikacja stanu zaległości  

i podejmowane są czynności windykacyjne. Należności wymagalne nie występują w MGOK 

w Więcborku i M-G Bibliotece w Więcborku. Natomiast należności wymagalne w BOOS  
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w Więcborku to kwota zaległych płatności z tytułu odpłatności za pobyt w przedszkolu/oddz. 

przedszkolnym (3.496,90 zł), należności z tytułu dostaw usług (1.931,83 zł), należności od 

byłego pracownika (387,61 zł). 

 

Zobowiązania według tytułów dłużnych na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 

15.219.131,91 zł. Zobowiązania na dzień 31.12.2018r. wynosiły ogółem 15.219.131,91 zł., 

 

Skarbnik Gminy odniosła się też do stanu mienia komunalnego oraz sprawozdań 

jednostek gminnych za rok 2018. 

 

 Szczegółowe sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Więcbork dostępne jest na 

stronie internetowej BIP Gminy Więcbork. 

 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Wegner dopytywał o ściągalność należności, dotyczących byłego pracownika Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że egzekucja należności odbywa się poprzez komornika. 

Kwoty wpływają być może nie regularnie, co miesiąc, ale względnie systematycznie. Jeżeli 

nie raz w miesiącu, to na pewno raz na dwa miesiące, a wysokość kwot jest różna - wahająca 

się od 500,00 zł – 800,00 zł. Zasądzona kwota wynosiła ponad 700.000,00 zł i cały czas ta 

siódemka z przodu widnieje. 

 

Przewodnicząca RM zapytała do którego roku Gmina będzie spłacała obligacje. 

 

Do roku 2027 – odpowiedziała Skarbnik gminy Więcbork. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2018. 

 

Obecnych 11 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

Kontynuując Skarbnik Gminy przedstawiła najważniejsze dane zawarte w sprawozdaniach 

finansowych Jednostek gminnych. 

 

 

Z ustawy o rachunkowości wynika obowiązek sporządzania przez jednostki budżetowe  

tj. Urząd Miejski, placówki oświatowe, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Biuro 

Obsługi Oświaty Samorządowej i Środowiskowy Dom Samopomocy, sprawozdań 

finansowych w skład których wchodzi:  bilans, rachunek wyników, zestawienie funduszu  

i informacja dodatkowa. 

Podsumowując sporządzone sprawozdania, wartość aktywów trwałych tzn. majątku Gminy 

notuje zwyżkę o ponad 4.000.000,00 zł. Należności długoterminowe – sprzedane na raty 

przez Gminę mieszkania, zmniejszają się w związku z systematyczną spłatą. Znacząca 

zwyżka nastąpiła w aktywach finansowych krótkoterminowych – środki finansowe na 

rachunkach bankowych /ponad 2.000.000,00 zł wzrostu w stosunku do roku poprzedniego/. 
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Wzrost nastąpił również w należnościach krótkoterminowych na które składają się głównie 

należności z tytułu dostaw i usług 818.000,00 zł. Zdecydowana większość tej kwoty to są 

należności Urzędu Miejskiego głównie za wynajem lokali mieszkalnych, za realizację ustawy 

w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi. Pozostałe należności, tj. dość spora 

kwota blisko 4.000.000,00 zł, jeżeli chodzi o jednostki budżetowe, dotyczy należności 

wynikających z udzielonych pracownikom pożyczek w ramach funduszu mieszkaniowego, 

należności dłużników alimentacyjnych, należności z tytułu podatków i opłat lokalnych.  

W pasywach na uwagę zasługuje wynik finansowy. Na koniec roku 2016 wynik ten był 

ujemny, natomiast teraz jest on znacząco dodatni. Wówczas była strata 826.000,00 zł, teraz 

dochód – blisko 8.000.000,00 zł. Różnica nie wynika z faktu obniżenia kosztów działalności. 

Strata wynikała z faktu, że ponad 6.000.000,00 zł  wynikało z dokonanych przez MGOPS  

w Więcborku odpisów aktualizujących należności. Zobowiązania – zobowiązania w zakresie 

dostaw i usług wynikają z bieżącej działalności i w tym zakresie nie ma zastrzeżeń. 

Zobowiązania wobec budżetu ubezpieczeń i wynagrodzeń wynikają w głównej mierze  

z konieczności umieszczenia w księgach rachunkowych kosztów dodatkowego 

wynagrodzenia rocznego za 2018r., wypłacanego w kolejnym roku. Rozliczenia 

międzyokresowe – dotyczą rozliczeń przychodów które wpłynęły w roku 2018 a dotyczą 

roku kolejnego /głownie subwencja oświatowa na styczeń 2019r./. Bilans Gminy po stronie 

aktywów ujmuje środki finansowe wynikające ze stanu na rachunku bankowym Gminy oraz 

rozliczenia z budżetem. Na koniec roku uwidoczniona była w nim informacja, że Gminie 

należą się nie otrzymane w 2018r. udziały w podatku PIT lub ewentualnie jakieś należności  

z tytułu podatków, których ściąganiem i przekazywaniem do Gminy zajmują się Urzędy 

Skarbowe. Po stronie pasywów, oprócz pożyczek i kredytów, znajdują się salda, 

wypracowana nadwyżka, skumulowany wynik, który póki co jest ujemny. Rozliczenia 

międzyokresowe, to pozycja zbliżona do tego przedstawionego w poprzednim bilansie. 

 

Pytań do tej części nie wniesiono. 

W sprawach różnych radny Jacek Kabattek zwrócił uwagę na konieczność wycinki 

wysokiej trawy rosnącej przy słupie świetlnym przed wjazdem do Więcborka od strony 

Wituni.  

Przewodnicząca RM mówiła z kolei, że bodajże od świąt nie działa regulacji sygnalizacji 

świetlnej przy ul. Złotowskiej w Więcborku. 

Radny Wegner wskazał na ubytki w nawierzchni jezdni przy ul. Hallera od wysokości 

sklepu do Klasztorku. 

Przewodniczący Komisji wniósł o zwrócenie się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w kwestii 

wykoszenia traw na poboczach dróg. 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do wniesionych spraw mówił, że jeżeli chodzi  

o sprawę zgłoszoną przez radnego Kabattek, to dzielenie leży w gestii ZDW czyli zarządcy tej 

drogi. Niemniej przyjrzy się sprawie i jeżeli znajdą się wolne moce przerobowe skierowane 

zostaną tam służby gminne. Odnośnie awarii sygnalizacji świetlnej, Gmina jest w stałym 

kontakcie z Kierownikiem Rejonu ZDW w Tucholi i o ile dobrze pamięta, miała ona zostać 

usunięta w do końca maja bądź w pierwszym tygodniu czerwca. Naprawa nastąpi w ramach 

gwarancji. O Ubytkach w nawierzchni drogi przy ul. Hallera zostaną powiadomione właściwe 

służby wojewódzkie tj. ZDW. Również potrzeba wykoszenia poboczy zostanie przekazana do 

właściciela drogi. 
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Burmistrz Więcborka odniósł się również do sprawy poruszonej na posiedzeniu Komisji 

Oświaty, a dotyczącej utworzenia dodatkowego oddziału w Klubie Dziecięcym. Wówczas 

przekazał, że w naborze tegorocznym nie było pełnego obłożenia, dopiero w uzupełniającym 

był komplet. Prostując powyższe podał, że taka sytuacja miała miejsce w ubiegłym roku, 

kiedy był pierwszy nabór i wówczas obsada była niepełna. W tym roku wspólnie z Dyrektor 

BOOS zastanawiali się nad uruchomieniem dodatkowego oddziału, korzystając ze środków 

rządowych, z Programu „Maluch+”. Jednakże środki na utworzenie oddziału w ramach ww. 

programu było znikome, a dla Gminy kluczowe jest nie przystosowanie danego 

pomieszczenia i uruchomienie dodatkowego oddziału, a kwestia bieżącego utrzymania, gdzie 

powstają największe koszty /koszty osobowe/. Analizując nabór tegoroczny stwierdzono, by 

nie podejmować decyzji o utworzeniu dodatkowych oddziałów dlatego, że tylko kilkoro 

dzieci ze złożonych podań, nie zakwalifikowało się do przyjęcia. Biorąc pod uwagę, że byłby 

to niepełny oddział, a koszty związane byłby z pełną obsadą i przy znikomym 

dofinansowaniu, podjęto decyzję, że w roku bieżącym ilość oddziałów nie zostanie 

zwiększona. Zapotrzebowanie będzie analizowane na bieżąco. 

Radna Brygida Migawa wskazała, na liczne ubytki na drogach znajdujących się we wsi 

Sypniewo. 

Radna Beata Kopta podziękowała za montaż donic z kwiatami na lampach znajdujących się 

na Placu Jana Pawła II tj. w centrum miasta, a tym samy realizację postulatu zgłoszonego na 

Posiedzeniu Komisji Oświaty …/ Rady Miejskiej w Więcborku. Stwierdziła, że zabieg ten 

daje pożądany efekt estetyczny i oby tych donic w mieście sukcesywnie pojawiało się coraz 

więcej. 

Radna Dorota Wnuk powiedziała, że na drodze relacji Więcbork – Jastrzębiec też występuje 

sporo ubytków, które należałoby uzupełnić. 

Burmistrz Więcborka mówił, że jest ekip powiatowa, która systematycznie przy 

sprzyjających warunkach pogodowych łata ubytki w drogach. Naprawy tego typu odbywają 

się zarówno na drogach gminnych, powiatowych, jak i wojewódzkich przez odpowiednie 

służby drogowe właścicieli tychże dróg. Trzeba mieć jednak świadomość, że odbywa się to 

cyklicznie i wielokrotnie należy uzbroić się w cierpliwość w oczekiwaniu na naprawę danego 

odcinka drogi. Niezależnie od tego, zobowiązuje się przekazać uwagi właściwym zarządcom 

dróg. 

Na tym spotkanie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Stanisław Piłka 

 

 

  


